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Ale Pán nebeských zástupů zůstává s námi.
Ž 46, 8

Nanebevstoupení tvoří křižovatku na cestě Ježíše a jeho
učedníků. Pán vystupuje vzhůru do nebe a oni vychází do
světa zvěstovat radostnou zprávu. A přece tento rozchod
neznamená  rozloučení,  ale  otevření  nové  etapy  dějin
spásy, čas církve. 
Kristův odchod zde není  důvodem ke smutku,  není  to
žádné  „naneshledanou“,  ale  je  to  „S  Bohem“  –  Pán
vystupující  na  nebesa  učedníkům  žehná,  slibuje  jim
Ducha, který jim dá sílu k působení v tomto světě. 

Bůh nebere své slovo zpět – tak stalo-li se Slovo v Kristu
tělem  a  ubytovalo  se  mezi  námi,  pak  tato  nová  Boží
přítomnost  nemůže  pominout.  Jen  dostává  novou
podobu.  A  my  stojíme  jako  o  Vánocích  a  jako  o
Velikonocích opět tváří v tvář skutečnosti, která se nám
jeví jako paradox. Kristus odchází, vystupuje do nebe a
usedá po pravici Otce a přitom slibuje: „A hle, já jsem s
vámi  po  všecky  dny  až  do  skonání  tohoto  věku  (Mt
28,20).“  Být  tam  a  být  zde  je  pro  nás  protimluv,  ale
Kristus  „vystoupil  nade  všechna  nebesa,  aby  naplnil
všechno, co jest (Ef 4,10)“.

Je Pánem nebeských zástupů, který zůstává s námi.  







Dobrá zpráva z Basileje

Z  našeho  partnerského  sboru  v  Basileji  přišla  potěšující
zpráva.  V  neděli  6.6.  se  zde  chystá  slavit  konfirmaci  19
mladých  lidí.  Ti  se  s  farářkou  Monikou  Widmer  rozhodli
věnovat sbírku z této slavnosti našemu sboru (bohoslužbu
budou kvůli  platným opatřením slavit  ve  4  skupinách po
50  účastnících).  Přislíbil  jsem  poslat  k  oznámení  této
sbírky bližší informace o našem sboru. Zejména jsem zmí -
nil, že Bohu díky nepotřebujeme peníze sami pro sebe, ale
zvažujeme projekt Útočiště, na který bychom finance vel-
mi potřebovali.
Mezi  Chrástem  a  Basilejí  putují  ale  už
teď  vzájemné  pozornosti.  Po  neú-
spěšném  doručení  LP  Lidové  muziky  z
Chrástu s vánočním přáním jsme odeslali
CD  verzi  alba  s  pozdravem  k  neděli
Cantate,  kterou  jsme  už  před  řadou let
slavili  společně  v  Titus  Kirche.  Hanna
Rytz  nám  poslala  zase  knížečku  veliko-
nočních  meditací  nad  obrazy  ze  starých
švýcarských  kostelů.  K  zapůjčení  je  v
hale.                                                                                  - kš -



Od Svítáku k Požehnání

Zmizel mi Svíták. Tedy mobilní aplikace tohoto mnou nej -
oblíbenějšího zpěvníku. V telefonu mám také Evangelický
zpěvník  i  Dodatek  –  ty  fungují  bez  problému.  Ale  Svíták
není,  nevím  proč,  zbyla  jen  ikona.  Zkoušela  jsem  odin-
stalovat a stáhnout znovu, leč marně. Mrzí mě to, ale jak
jsem  prohledávala  všechny  možné  „appky“,  našla  jsem i
modlitby  a  mezi  nimi  Požehnání.  Tohle  bylo  pro  mne
nové: 

Františkánské požehnání

Bůh vás  požehnej  nepohodlím ve  snadných  odpovědích,
polopravdách  a  povrchních  vztazích,  abyste  mohli  žít  na
hlubině svého srdce.

Bůh vás požehnej hněvem nad nespravedlností, útlakem a
vykořisťováním  lidí,  abyste  mohli  pracovat  pro  sprave-
dlnost, svobodu a pokoj.

Bůh vás požehnej slzami prolitými pro ty, kdo trpí bolestí,
odmítáním, hladověním a válkou, abyste mohli natáhnout
ruce k jejich útěše a jejich bolest změnit v radost.

Bůh vás požehnej dostatkem bláznovství, abyste měli od-
vahu být ve světě jiní a dělat věci, o kterých ostatní říkají,
že udělat nejdou.

A požehnání Boha Otce, Syna i Ducha svatého zůstávej na
vás  a  ve  vší  vaší  lásce  a  modlitbách  pro  tento  den  i
navěky. Amen.

Neznám  jeho  původ,  nedopátrala  jsem  se.  Ale  to  je
vlastně  jedno.  Zmizel  mi  Svíták  –  objevilo  se  mi  Požeh-
nání.  Bohu díky !                                                       - mno -



JEŠTĚ MLUVÍ, AČ ZEMŘELI

12.5.   Roger Schütz (1915 - 2005), zakladatel ekumenické ko-
munity v Taizé, Wikipedie o něm říká, že vyšel ze své rodné
protestantské víry a „přijal plnost katolické víry“, aniž by se
celkově zřekl svého protestantského dědictví,  zavražděn při
večerní modlitbě v kostele.

„Evangelium má v sobě tak krásnou naději,
že v něm můžeme najít radost pro svou duši.
Tato naděje je jako otvor, kterým proudí do 
hlubin naší duše světlo a působí, že máme sílu 
i v situacích, které jsou očividně bezvýchodné.
Jsou situace, kdy radost ustoupí, naděje se 
však může obnovit, jestliže se zcela pokorně svěříme Bohu.
Existuje vnitřní síla, která v nás přebývá,
tajemná přítomnost  Ducha  svatého.  V  našich  srdcích  za-
znívá: „Odevzdej se ve vší prostotě Bohu, stačí k tomu i to
málo tvé víry.“
Kdo to je, ten Duch svatý?
V evangeliu svatého Jana o něm Ježíš říká:
„Nenechám vás sirotky. Budu prosit Otce a dá vám jiného
Přímluvce, aby s vámi zůstal navždy: Ducha pravdy.“  
Myslíme si, že jsme sami? Je tu Duch svatý.
Jeho přítomnost není viditelná, ale nikdy nás neopouští.
Je to dech Boží, který se nám stále dává – tak jako nevidí-
me vítr, ale můžeme vnímat jeho vanutí.
Osvobozuje nás od sklíčenosti, navrací chuť žít těm, kdo ji
ztrácejí.“
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